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#eXit Provincie Zuid-Holland?

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Volt hecht grote waarde aan democratische waarden, neutraliteit en inclusiviteit in de communicatie van

overheidsinstanties. Recentelijk heeft de Duitse Antidiscriminatiecommissaris, Ferda Ataman, de federale

regering opgeroepen om het platform X (voorheen Twitter) te verlaten vanwege zorgen over de rol van het

platform als politiek machtsinstrument en de bevordering van extreem rechtse elementen die de

democratie ondermijnen1. Sinds de overname van Twitter door Elon Musk is het platform een giftige plek

geworden: de algoritmes geven ruim baan aan desinformatie, extremistisch gedachtegoed en

bedreigingen. Musk gebruikt het platform als politiek wapen om Europese landen te verzwakken en treedt

binnenkort ook toe tot de regering van Trump. De extreme geluiden die Musk en Trump goed uitkomen

worden door X uitvergroot, kritische stemmen worden onderdrukt, en desinformatie krijgt ruim baan. Dit

ondermijnt onze democratie, en geeft Musk en Trump macht die niemand zou moeten hebben. Door actief

te blijven op X dragen overheidsinstanties bij aan de legitimiteit van dit platform. De provincie Zuid-Holland

maakt nog gebruik van X als communicatiekanaal. Een vertrek van overheidsinstanties kan bijdragen aan

bewustwording en andere organisaties aansporen hetzelfde te doen.

1. Is GS op de hoogte van de recente oproep van de Duitse Antidiscriminatiecommissaris om waakzaam

te zijn voor platformen die antidemocratische tendensen bevorderen, waaronder platform X? Hoe

weegt GS deze zorgen in het licht van het provinciale communicatiebeleid? 

Antwoord

Ja. GS voeren met enige regelmaat het gesprek over de ontwikkelingen op social media.

2. Beschikt GS over richtlijnen voor het gebruik van sociale mediaplatformen door de provincie, met als

doel neutraliteit, veiligheid en de ondersteuning van democratische waarden te waarborgen? Zo ja,

welke kernpunten bevatten deze richtlijnen? 

                                                                
1https://www.welt.de/politik/deutschland/video255073540/Ferda-Ataman-Antidiskriminierungsbeauftragte-fordert-

die-Bundesregierung-auf-Plattform-X-zu-verlassen.html 
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Antwoord

De provincie beschikt over richtlijnen voor het gebruik van social media. Deze zijn gericht op integriteit en

het gewenste gedrag van personeel op social media.

3. Wat is het proces dat GS hanteert om te beoordelen welke sociale media platformen, zoals platform

X, geschikt zijn voor officiële communicatie? Zijn er vaste evaluatiemomenten ingebouwd om de

geschiktheid van dergelijke platformen te heroverwegen? 

Antwoord

De provincie beschikt over een webteam dat dergelijke ontwikkelingen voortdurend bijhoudt. Dit team is

aangehaakt bij de ontwikkelingen bij de rijksoverheid. 

4. Heeft GS, gezien de zorgen over platform X en de oproep van de Duitse

Antidiscriminatiecommissaris, overwogen om het gebruik van haar account2 op dit platform te

herzien? Zijn er alternatieve, neutralere communicatiekanalen in beeld? Zo ja, welke? Zo nee,

waarom niet? 

Antwoord

Ja. GS hebben meermalen gesproken over de geschiktheid van X (maar ook Facebook, Instagram en

TikTok) als middel voor provinciale communicatie. We volgen de ontwikkelingen bij de rijksoverheid op de

voet. De provincie heeft inmiddels ook accounts op Mastodon en BlueSky. We zetten Mastodon op

dezelfde manier in als X en delen hier dezelfde content. BlueSky zetten we nog niet actief in als corporate

kanaal.

5. Zijn er sociale mediaplatformen die de provincie momenteel niet gebruikt vanwege richtlijnen die

neutraliteit, veiligheid en democratische waarden benadrukken? Is GS bereid het gebruik van

platform X te herzien of beëindigen als dit niet verenigbaar blijkt met provinciale waarden? Zo nee,

waarom niet? 

Antwoord

De provincie maakte al geen gebruik van TikTok maar heeft in de afweging om dat te gaan doen, besloten

er van af te zien vanwege het rijksbeleid. We volgen de ontwikkelingen bij de rijksoverheid in algemene zin

op de voet. Als die ontwikkelingen daartoe aanleiding geven, (her)overwegen we het gebruik van platform

X.

Den Haag, 11 februari 2025

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA mr. A.W. Kolff

                                                                
2 https://x.com/zuid_holland?lang=en 
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